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Свечано пуштајући у рад нову пумпну станицу „Штранд“, 
Градоначелник Новог Сада игор Павличић најавио је да ће на некој од 
наредних седница Градског већа бити уважен захтев нашег предузећа и да 
ће доћи до корекције цене услуге питке и одвођења отпадних вода за 37 % 
колико је затражено пре два месеца.

Подсећамо, Градско веће је тада одлучило да, у први мах, дозволи 
корекцију цене воде од осам одсто.
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Градоначелник Новог Сада Игор Павличић свечано 
је 8. маја пустио у рад нову пумпну станицу „Штранд“.

Свечаном пуштању у рад присуствала је и 
први секретар Амбасаде Немачке у Београду Хајке 
Перксен, шеф мисије КфВ-а у Србији Елке Хелштерн, 
представници београдског „Водовода и канализације“, 
чланови Градског већа и бројне друге званице.

Сагласно развојном програму водоснабдевања 
Новог Сада, нова пумпна станица „Штранд“ ће преузети 
водоснабдевање прве висинске зоне водоснабдевања 
Новог Сада.

Нова пумпна станица ће, кроз уштеду на 
електричној енергији, остваривати годишњу уштеду 
до 70 хиљада евра. Њеном изградњом биће измењен 
и начин снабдевања водом сремске стране града тако 
што ће, уместо резервоара на Транџаменту, као базни 
резервоар послужити резервоар „Институт“ који има 
неколико пута већи капацитет.

Постојеће пумпне станице ће потискивати 
воду директно у резервоар „Институт“, одакле ће се 
снабдевати више висинске зоне на сремској страни, што 
је и предуслов стабилнијег водоснабдевања тих делова 
града, док ће пумпна станица „Штранд“ у потпуности 
преузети водоснабдевање бачке стране града.

Финансирање нове пумпне станице „Штранд“, 
заједно са припадајућом трафо станицом, и новог 
цевовода Ø 900 мм од пумпне станице Лиман до моста 
Слободе обезбеђено је, највећим делом, трећом фазом 
донације КфВ банке.

Уговорена вредност радова 1.170.000 евра. Градњом 
новог цевовода укупна вредност инвестиције нарасла је 
на два милиона и 400 хиљада евра. 

Средства су највећим делом обезбеђена из донације 
КфВ, а делом су средства ЈКП „Водовод и канализација“. 
Радови су започели у новембру 2007-е.

Пројектант пумпне станице је била 
„Војводинапројект“, за извођење је задужена 
„Пројектомонтажа АД“ у Београду, док је подизвођач 
грађевинских радова „Градитељ НС“.

Када је реч о трафо – станици, пројектант је био 
ФТН, а извођач АД „Струја“.

Надзор над радовима вршила је Служба „Развој 
и инвестиције“ нашег предузећа у сарадњи са 
консултантима – фирмама „СЕТЕЦ“(Аустрија) и 
„Војводинапројект“ Нови Сад.

Крајем овог месеца, новосаграђени објекат обићи 
ће и амбасадор Немачке у Београду господин Волфрам 
Мас, у чијој пратњи ће бити представници Министарства 
финансија Савезне Републике Немачке.

ОТВОРЕНА НОВА ПУМПНА 
СТАНИЦА „ШТРАНД“

ОТВОРЕНА НОВА ПУМПНА 
СТАНИЦА „ШТРАНД“

Д.Сантрач

Градоначелник и члан Градског већа за комуналне 
послове стижу на церемонију...

Званице у обиласку ППДВ-а на путу ка новом објекту

Упознавање званица са техничким карактеристикама 
новог објекта
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Градоначелник Новог Сада Игор Павличић пушта 
званично у рад ПС Штранд

Конференција за медије испред новог 
објекта

Осмеси на лицима учесника свечаности после успешно 
обављеног посла

После церемоније отварања, уследио је пословни 
ручак у ресторану Траг

Поздрав са руководством предузећа
Први секретар Амбасаде Немачке Хајке 

Перксен говори на конференцији за медије 

Градоначелник објављује одлуку да цена воде поскупи

ПОСЛЕ ГОДИНУ ДАНА БУНАРИ 
ИЗВОРИШТА ШТРАНД НА СИСТЕМУ

ПОСЛЕ ГОДИНУ ДАНА БУНАРИ 
ИЗВОРИШТА ШТРАНД НА СИСТЕМУ

К О Н А Ч Н О . . . .

Почетком маја су, после скоро годину дана, 
на водоводни систем Града враћена преостала три 
рени и пет бушених бунара изворишта „Штранд“.

Симболичним укључивањем пумпе на 
једном од бунара, председник Скупштине града 
Александар Јовановић вратио је на водоводни 
систем комплетно извориште „Штранд“.

На овај начин, ЈКП „Водовод и канализација“ 
добија додатних око 300 литара сирове воде у 

секунди спремних за прераду што ће омогућити 
пун прерадни капацитет Погона за прераду и 
дистрибуцију воде, регенерацију бунара на осталим 
извориштима и, у крајњој линији, квалитетније и 
стабилније водоснабдевање Новог Сада.

Вредност укупних радова на враћању 
бунара изворишта „Штранд“ на систем била је око 
20 милиона динара. 

У оквиру радова, елиминисана су „слепа 
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ПОСЕТА ЧЛАНОВА ГРАДСКОГ ВЕЋА И ЧЛАНОВА САВЕТА 
ЗА КОМУНАЛНЕ ДЕЛАТНОСТИ СКУПШТИНЕ ГРАДА

Д.Сантрач

Д.Сантрач

Пуштање бунара у рад Интересовање медија било је велико...

У службеној посети ЈКП „Водовод и 
канализација“ крајем априла боравили су чланови 
Савета за комуналне делатности Скупштине града 
предвођени председником тог скупштинског тела 
Миланом Огаром.

Градски званичници обишли су централу 
предузећа у Масариковој улици, седиште Сектора 
„Канализација“ у Зличићевој улици, извориште 
„Ратно острво“, Главну црпну станицу канализације 
– 2 код Кванташке пијаце.

После последњег сегмента посете – посете 
Погону за прераду и дистрибуцију воде на Сунчаном 
кеју – уследио је разговор чланова Савета за комуналне 
делатности са представницима предузећа о свим 
отвореним питањима, а у присуству новосадских 
медија.

ПОСЕТА ЧЛАНОВА ГРАДСКОГ ВЕЋА И ЧЛАНОВА САВЕТА 
ЗА КОМУНАЛНЕ ДЕЛАТНОСТИ СКУПШТИНЕ ГРАДА

С А Р А Д Њ А  С А  С К У П Ш Т И Н С К И М  Т Е Л И М А

На Сунчаном кеју

црева“ система која су и 
била узрочник загађења; 
замењени су затварачи 
на доводу сирове воде; 
уклоњене су све септичке 
јаме у околини изворишта; 
регенерисан је рени бунар 
1, а остали бунари су 
испрани и дезинфиковани.

После више година, 
саниран је и рени бунар 
6 који тренутно ради као 
хидрауличка завеса према 
осталим бунарима, тако да, 
у односу на претходне године, на систему имамо 
још један бунар више на изворишту Штранд.

Поред тога, у току је регенерација још два 
бунара: БХД -10 на Ратном острву и БХД – 8 на 

Петроварадинској ади. 
Завршетак тих радова 
омогућиће додатних 
110 литара сирове воде 
у секунди спремне за 
прераду.

Уговорена је 
регенерација још четири 
бунара у току године – по 
једног на извориштима 
Ратно острво и 
Петроварадинска ада и 
два бунара изворишта 
Штранд. 

Вредност регенерације сваког од бунара је 
три милиона и осамсто хиљада динара, што значи 
да је у овој години издвојено укупно 24 милиона 
динара у ту сврху.
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Ратно острвоРазговор пред медијима

У посети ГЦ 1 Зличићева
Упознавање са системом изворишта

на изворишту Ратно острво

САНАЦИЈА БУНАРА
Данашње снабдевање водом Новосадске 

градске заједнице обавља се путем бунара у 
приобаљу Дунава са квалитетом и нивоима 
подземне воде који су  углавном у вези са  реком 
Дунав. Вода се црпи из алувиона Дунава са дубине 
од око 25 метара. Водозахватни органи су бушени и 
копани бунари са хоризонталним дреновима. 

При експлоатацији бунара дешавају се процеси 
који временом смањују експлоатацију понекад  и 
на најмању могућу меру.

Суфозија, представља 
унос ситнијег материјала из 
подземља кроз филтерску 
зону  бунара. Најчешће 
је прави узрок ове појеве 
п р е д и м е н з и о н и с а н 
капацитет бунара или 
коришћење пумпног 
агрегата већег капацитета. 
Такав бунар уништава 
пумпне агргате и најчешће 
се мора избацити из 
употребе. Постоје методи 

САНАЦИЈА БУНАРА
битног смањења капацитета тј. убацивање нове 
филтерске конструкције која у принципу умањује 
битно капацитет бунара. Фактички појавом суфозије 
бунар није више за озбиљнију експлоатацију.

Колмација бунара је сложени процес који 
егзистира на физичко, хемиским и биолошким 
утицајима средине из које се експлоатише вода 
и који резултира смањењем количине воде. 
Колмација бунара једне средине је у директној 

вези са количином воде 
која се експлоатише из тог 
акваторија. 

Почетком рада бунара 
тај процес се одвија 
интензивно око саме 
бунарске конструкције 
где је и најизразитији али 
он се временом шири 
мањим интезитетом 
дуж депресионе линије. 
Теоретски колмациони 
процеси се одвијају свуда 
где постоји течење у 
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ИСПИТИВАЊЕ КВАЛИТЕТА 
ПОДЗЕМНЕ ВОДЕ

фреквенција узорковања 
друга фаза истраживања, - 
која траје 9 месеци и 
узроковања се врше 
са већом временском 
дистанцом
Поред постојеће, 

потребно је изградити 
додатну пијезометарску 
инфраструктуру, како би 
се обухватила комплетна 
канализациона мрежа за коју 
се сумња да је одговорна за 
појаву прошлогодишњег 
загађења бунара.

Пројекат изградње 
нових пијезометара је 
урађен, поступак јавне  
набавке пијезометара биће 
закључен до краја месеца. 

Пијезометри су 
осматрачки објекти који 
служе за мерење нивоа 
подземних вода и узимање 
узорака за хемијску и 
микробиолошку анализу, 
у овом случају служиће за 
упозорење о евентуалној 
појави загађења.

-  Пробно црпљење са мерењем количина и 
депресија 

-  Коначно израда елабората са препоруком 
даље експлоатације

Након извршене регенерације бунара очекује 
се повећање капацитета преко 50% по бунару.

Санација, односно регенерација бунара на 
нашим извориштима поверена је извођачу радова 
„Беогеоаква“ из Београда, вредност радова износи 
око 3.800.000,00 динара по бунару, а завршетак 
радова регенерације свих шест бунара очекује се у 
септембру месецу.      

Из оквира хитних мера на повећању 
и стабилизовању капацитета изворишта 
и преради воде издваја се активност 
мониторинг изворишта „Штранд“ . 

Циљ мониторинга је да се у зони 
изворишта „Штранд“ испита квалитет 
подземне воде у циљу идентификације 
могућег извора загађења и дефинисања 
превентивних и корективних мера заштите 
изворишта.  

План мониторинга и фреквенција 
узроковања је дат на бази једногодишњег 
истраживања, с тим да је период 
истраживања подељен у две фазе :

прва фаза истраживања, која траје - 
3 месеца и коју карактерише већа 

М О Н И Т О Р И Н Г  И З В О Р И Ш Т А

ИСПИТИВАЊЕ КВАЛИТЕТА 
ПОДЗЕМНЕ ВОДЕ

М.Миленковић

С. Васин, М. Миленковић

подземљу према орту бунара. 

Сами радови на отклањању горе назначених 
процеса раде се упрошћено речено у фазама и то:

- Пробно црпљење ради одређивања капацитета 
бунара и депресије у подземљу

-  Снимање камером стања дренова или бунара 
пре санације

-  Испирање дренова или бунара млазницом 
високог притиска

-  Утискивање у дренове или бунар хемиске 
супстанце која разара колмационе творевине

-  Чишћење бунара 
-  Снимање бунара или дренова 



7

“Блиц” - 
Саобраћајна 
незгода у 
Балзаковој 
улици

Д Р У Г И  П И Ш У

“Блиц” - 
Саобраћајна 
незгода у 
Балзаковој 
улици

РЕКОНСТРУКЦИЈА КАНАЛИЗАЦИОНЕ МРЕЖЕ У 
ДЕЛУ ФУТОШКЕ УЛИЦЕ ОД УЛИЦЕ ЦАРА ЛАЗАРА 

ДО УЛИЦЕ ЖЕЛЕЗНИЧКА КОЛОНИЈА

РЕКОНСТРУКЦИЈА КАНАЛИЗАЦИОНЕ МРЕЖЕ У 
ДЕЛУ ФУТОШКЕ УЛИЦЕ ОД УЛИЦЕ ЦАРА ЛАЗАРА 

ДО УЛИЦЕ ЖЕЛЕЗНИЧКА КОЛОНИЈА

И Н В Е С Т И Ц И Ј Е

Постојећа канализација на овој деоници 
Футошке улице изграђена је пре 40 година од азбест 
- цементних цеви пречника 600 мм. Обзиром на 
толики период експлоатације, постојећем цевном 
материјалу је истекао век трајања, што се показује 
кроз честа хаваријска стања и кроз поремећаје 
подлоге на коју належу цеви.

Последице ових поремећаја изазивају стварање 
деоница са контрападовима, што знатно смањује 
пропусну способност постојеће канализације на 
потезу где је планирана реконструкција.

Осим наведених разлога, потреба за 
реконструкцијом канализације неопходна је и 
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због планиране реконструкције саобраћајнице на 
Футошкој улици и технички исправног прикључења 
новоизграђене канализације у кругу Клиничког 
центра на канализациону мрежу у Футошкој 
улици. 

Новоизграђени канализациони колектор у 
Футошкој улици ће, свакако, обезбедити брзо и 
ефикасно одвођење отпадних вода и знатно већу 
пропусну моћ и слива отпадних вода који му 
припада. 

ГРАЂЕЊЕ МАГИСТРАЛНОГ КОЛЕКТОРА ФЕКАЛНЕ 
КАНАЛИЗАЦИЈЕ СА ЦРПНОМ СТАНИЦОМ У 

НАСЕЉУ КАЋ
Сада, дефинисани су услови када је у питању одвођење 
и пречишћавање отпадних вода.

Поменутом планском документацијом предвиђене 
су две варијанте:

по првој варијанти отпадне воде Каћа и Будисаве 
транспортују се на локалитет централног новосадског 
постројења, које је предвиђено на локалитету 
индустријске зоне „Север IV“ у Новом Саду.

По другој варијанти предвиђа се довођење отпадних 
вода Каћа и Будисаве на заједничко локално постројење, 
привременог карактера, лоцирано у близини Каћа.

Разматрање и реализација ових варијантних решења, 
као и изградња секундарне канализационе мреже ових 
насеља је у надлежности предузећа „Завод за изградњу 
града“, а у надлежности ЈКП „Водовод и канализација“ је 
изградња магистралног колектора фекалне канализације 
са црпним станицама у насељу Каћ, што је и предмет ове 
инвестиције.

Укупна дужина трасе колектора износи 4 км и 50 
м и пролази кроз неколико улица. Траса је подељена 
на четири деонице, приближних дужина и пружа се 
улицама: Светосавска, Краља Петра I, поред стамбеног 
насеља Сунчани брег, па у правцу Будисаве до краја 
грађевинског реона насеља Каћ. Предвиђени материјал за 
израду овог колектора су цеви од дуктилног модуларног 
лива са наглавком, пречника 500мм.

Ове године, крајем априла, је уговорена прва 
деоница колектора дужине око 1000м, са израдом само 
грађевинског објекта црпне станице ЦК-1. 

Вредност уговорених радова износи око 32 милиона 
динара, уговорени рок завршетка је 75 дана, а извођач 
радова је грађевинско предузеће „Пројектмонтажа“ из 
Београда.

И Н В Е С Т И Ц И Ј Е

Ђ.Делић

Ђ.Делић

Насеља Каћ и Будисава немају изграђену 
канализациону мрежу, односно немају решено питање 
одвођења и пречишћавања отпадних вода.

 Насеља су повезана на новосадски водоводни 
систем одакле се снадбевају пијаћом водом, а самим тим 
се и знатно повећава количина емитованих отпадних 
вода, у односу на време када водовод није постојао.

За сакупљање фекалних отпадних вода тренутно 
се користе неусловне септичке јаме, које углавном 
функционишу као упојни бунари, што се свакако не 
може прихватити као адекватно решење, јер се на овај 
начин деградира подземље и озбиљно угрожава здравље 
људи.

Генералним урбанистичким плановима насељених 
места Каћ и Будисава и просторним планом града Новог 

ГРАЂЕЊЕ МАГИСТРАЛНОГ КОЛЕКТОРА ФЕКАЛНЕ 
КАНАЛИЗАЦИЈЕ СА ЦРПНОМ СТАНИЦОМ У 

НАСЕЉУ КАЋ

Траса се простире обострано дуж Футошке 
улице, укупне дужине око 1400 м, а пројектом су 
предвиђене цеви од дуктилног лива са муфом, 
пречника од 600 мм до 1000 мм. 

Радови на грађењу овог колектора су 
уговорени почетком маја ове године, са извођачем 
који чини конзорцијум „Тврђава Нова“ из Новог 
Сада и „Градис“ из Чачка. Рок завршетка радова, 
по уговору, износи 45 дана а вредност уговорених 
радова износи око 66 милиона динара. 
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